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Zápis z  347. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace  
konaného 28. června 2019 na Úřadu vlády ČR 

 
Přítomní členové: předseda Rady Ing. Andrej Babiš; 1. místopředseda Rady prof. Ing. Petr 

Dvořák, CSc.; místopředseda Rady PhDr. Pavel Baran, CSc.; místopředseda 
Rady, ministr průmyslu a obchodu doc. Ing. Karel Havlíček, Ph.D., MBA; 
RNDr. Zdeněk Havlas, DrSc; prof. Tomáš Jungwirth, Ph.D.; prof. Ing. Štěpán 
Jurajda, Ph.D.; doc. RNDr. Jan Konvalinka, CSc.; prof. MUDr. Jan Lata, 
CSc.; doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc.; prof. Ing. Vladimír Mařík, DrSc., 
dr.h.c.; Ing. Luboš Novák, CSc.; Ing. Eduard Palíšek, Ph.D., MBA; prof. 
MUDr. Julius Špičák, CSc.; prof. Ing. Jiří Witzany, DrSc. 

Omluven: Ing. Karel Kouřil, Ph.D. 

Hosté: PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. – náměstek MŠMT; Ing. Petr Očko, Ph.D. – 
náměstek MPO; Ing. Silvana Jirotková – náměstkyně MPO; Ing. Rut Bízková 
– Úřad vlády ČR  

Program:  

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Inovační strategie České republiky 2019-2030 – akční plány 

A2) Příprava nového zákona o podpoře VaVaI 

A3) Implementace Metodiky 2017+ 

a) Metodika hodnocení výzkumných organizací v segmentu vysokých škol 

b) Harmonogram schvalování „Metodiky hodnocení výzkumných organizací 
v segmentu vysokých škol“ vládou a časová harmonizace s přípravou 
novely zákona o podpoře VaVaI 

c) Informace o aktuálním průběhu hodnocení podle Metodiky 2017+ 

d) Návrh na jmenování předsedy a doplnění členů Odborného orgánu 
hodnotitelů 

e) Modul 1 ve třetím roce implementace Metodiky 2017+ 

A4) Návrh stanoviska Rady k Analytické zprávě o průběhu realizace skupiny 
grantových projektů excelence v základním výzkumu EXPRO a upřesnění jejich 
finančního zajištění v letech 2019 – 2022 

A5) Návrh stanoviska Rady k Návrhu skupiny grantových projektů Grantové 
projekty POSTDOC 

A6) Návrh stanoviska Rady k Návrhu skupiny grantových projektů Grantové 
projekty JUNIOR STAR 

A7) Návrh stanoviska Rady k Návrhu na změnu skupiny grantových projektů 
Mezinárodní grantové projekty hodnocené na principu Lead Agency (LA granty) 
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B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Termíny zasedání Rady v roce 2020 

B2) Návrh úprav IS VaVaI verze 2.7.1 

B3) Návrh stanoviska Rady k Strategickému rámci rozvoje péče o zdraví v České 
republice do roku 2030 

B4) Pověření předsednictva Rady vyřizováním neodkladných záležitostí mezi 
347. a 348. zasedáním Rady 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Velké výzkumné infrastruktury – výstupy prací pracovní skupiny 

C2) Informace o činnosti Pracovní skupiny k aktualizaci Národní politiky výzkumu, 
vývoje a inovací 

C3) Informace o výhradní dedikaci výsledků v projektech podpořených v programu 
účelové podpory Ministerstva zdravotnictví 

C4) Vyhlášení výzvy k nominacím na Cenu Františka Běhounka za rok 2019 

Průběh jednání: 

Předseda Rady Ing. Andrej Babiš zahájil 347. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace 
(dále jen „Rada“) a nechal hlasovat o návrhu programu a zápisu z 346. zasedání Rady. 

1. Schválení programu 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje program 347. zasedání. 

2. Zápis z 346. zasedání Rady  

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje zápis z 346. zasedání Rady. 

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Inovační strategie České republiky 2019-2030 – akční plány 

Místopředseda Rady doc. Havlíček krátce informoval o realizaci akčních plánů Inovační 
strategie ČR 2019-2030, kdy opět před zasedáním Rady proběhlo další jednání garantů 
jednotlivých pilířů Inovační strategie ČR 2019-2030. Byly vytyčeny čtyři základní oblasti, 
jednou z nich je příprava pokrytí tzv. 5G (neboli pátá generace bezdrátových systémů), které 
bude realizováno v „modelovém“ městě 5G. Zájem měst je o tuto akci veliký, vytipováno 
bude menší město s 30-50 tis. obyvateli.  

S ministrem hospodářství Bavorska bylo dojednáno vyhlášení prvního koridoru 5G, dálnice 
Praha – Mnichov. Tato akce bude finančně a technologicky náročná, pomoci s její realizací 
by měl nový program EU, vyhlášený v roce 2020. 

Dalším krokem budou dvě fáze 5G, rozšířená 4G a čistá 5G, spojená s aukcí na nového 
mobilního operátora. 
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Další oblastí je tvorba inkubátorů pro startupy a spin-offy. Do září 2019 bude 
na CzechInvestu vytvořena ucelená koncepce, jak se bude postupovat v jednotlivých 
lokalitách. Tvorba inkubátorů bude mít tři úrovně, univerzální huby, vysoce specializované 
inkubátory a univerzitní inkubátory. 

Doc. Havlíček dále připomněl, že důležitou součástí Inovační strategie ČR 2019-2030 bude 
debyrokratizace vědy a výzkumu, kde pracovní skupinu vede místopředseda Rady dr. Baran. 

K další části Inovační strategie ČR 2019-2030, týkající se financování a hodnocení výzkumu 
a vývoje, a která souvisí s činností Rady, 1. místopředseda Rady prof. Dvořák připomněl, že 
připomínky České konference rektorů k materiálu „Metodika hodnocení výzkumných 
organizací v segmentu vysokých škol“ byly vypořádány k všeobecné spokojenosti 
a poděkoval Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy za spolupráci. Dále informoval, že 
„pilotní“ vyzkoušení „Metodiky hodnocení výzkumných organizací v segmentu vysokých škol 
ů bylo úspěšné a potvrdilo, že je nastavený proces realizovatelný. 

Proběhla krátká diskuse na téma zakládání inkubátorů za účasti dr. Havlase, prof. Witzanyho 
a místopředsedy Rady doc. Havlíčka. 

Předseda Rady Ing. Babiš vznesl dotaz, jak je to se strategií umělé inteligence. 

Náměstek ministra průmyslu a obchodu Ing. Očko vysvětlil, že Národní strategii umělé 
inteligence (NAIS) v České republice připravilo Ministerstvo průmyslu a obchodu a Česká 
republika se tak může ucházet o možnost vytvoření evropského Centra Excelence pro vývoj 
umělé inteligence. Dne 13. července 2019 bude otevřena Evropskou komisí výzva k podání 
žádosti o Centrum Excelence AI (Artificial Intelligence – AI). NAIS je součástí naplňování 
Inovační strategie ČR 2019-2030. Mezi krátkodobé cíle této strategie, které by se měly 
uskutečnit do roku 2021, patří především vznik takzvaného Evropského centra excelence 
v AI na bázi konsorcia akademických výzkumných pracovišť, se sídlem v Praze, pod přímou 
koordinací Ministerstva průmyslu a obchodu. A ve spolupráci s dalšími národními 
výzkumnými centry a partnery v rámci V4 a regionu Střední Evropy. Dále Ing. Očko 
informoval, že v současné době probíhá na toto téma velká informační kampaň v České 
republice i v Bruselu. 

Proběhla delší diskuse za účasti předsedy Rady Ing. Babiše, místopředsedy Rady 
doc. Havlíčka, prof. Maříka a Ing. Očka na téma vytvoření konsorcia. 

Prof. Mařík potvrdil, že došlo k dohodě výzkumných pracovišť v oblasti AI a bylo dohodnuto, 
že konsorcium výzkumných pracovišť pro výzvu na centra excelence vznikne pod vedením 
ČVUT. Prof. Mařík ještě uvedl, že toto centrum excelence bude zaměřeno hlavně 
na bezpečnost obyvatel (např. automobilů bez řidiče) a dále je připravován v další výzvě 
Horizont 2020 také projekt na podporu průmyslové výroby pod vedením Českého institutu 
informatiky, robotiky a kybernetiky (CIIRC ČVUT). 

Místopředseda Rady doc. Havlíček velmi ocenil v této věci spolupráci s prof. Maříkem.  
 

Vzhledem k tomu, aby Česká republika vystupovala v této záležitosti navenek jednotně, 
předseda Rady Ing. Babiš požádal o sepsání memoranda, které podporu zajistí. Uvedl, že 
má podporu i V4. Jen tak bude možné v Česku vybudovat Evropské centrum excelence. 

Z této diskuse vyšla potřeba doplnění návrhu usnesení o bod, v kterém Rada žádá 
Ministerstvo průmyslu a obchodu o zpracování memoranda o vytvoření konsorcia projektu 
Evropského centra umělé inteligence a jeho zaslání předsedovi Rady. 

Pro doplněný návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 
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Usnesení: 

Rada  
1. bere na vědomí informaci o dopracování akčních plánů Inovační strategie České 

republiky 2019-2030, 
 

2. bere na vědomí podklad „Průběžný report – Inovační strategie ČR pro roky 2019–
2030: pilíř Inovační a výzkumná centra“,  
 

3. bere na vědomí informaci o jednání pracovní skupiny pro debyrokratizaci vědy, které 
se konalo dne 21. června 2019, 
 

4. žádá Ministerstvo průmyslu a obchodu o zpracování memoranda o vytvoření 
konsorcia projektu Evropského centra umělé inteligence a jeho zaslání předsedovi 
Rady. 

A2) Implementace Metodiky 2017+ 

a) Metodika hodnocení výzkumných organizací v segmentu vysokých škol 
b) Harmonogram schvalování „Metodiky hodnocení výzkumných organizací 

v segmentu vysokých škol“ vládou a časová harmonizace s přípravou 
novely zákona o podpoře VaVaI 

c) Informace o aktuálním průběhu hodnocení podle Metodiky 2017+ 
d) Návrh na jmenování předsedy a doplnění členů Odborného orgánu 

hodnotitelů 
e) Modul 1 ve třetím roce implementace Metodiky 2017+ 

 

1. místopředseda Rady prof. Dvořák uvedl, že Rada na 346. zasedání vzala na vědomí 
předfinální pracovní verzi materiálu „Metodika hodnocení výzkumných organizací 
v segmentu vysokých škol“, s termínem pro zaslání komentářů členů Rady a současně 
připomínek reprezentace vysokých škol do 7. 6. 2019. Nyní je Radě materiál předložen 
ke schválení ve znění po vypořádání těchto připomínek a je určen k rozeslání 
do mezirezortního připomínkového řízení. 
 

V rámci informace o aktuálním průběhu hodnocení podle Metodiky 2017+ prof. Dvořák uvedl, 
že druhý rok hodnocení řádně probíhá. Hodnocení v Modulu 1, tj. hodnocení kvalitních 
vybraných výsledků formou peer review s využitím vzdálených hodnotitelů se aktuálně 
dokončuje. V Modulu 2 zaměřeném na bibliometrii byly rozeslány bibliometrické zprávy WoS 
a SCOPUS za obory ke komentování členům Odborných panelů. Předpoklady pro dodržení 
celkového harmonogramu dokončení hodnocení jsou naplňovány. Od podzimu bude 
pokračovat cyklus Konferencí implementace Metodiky 2017+, kde budou, cca v měsíčních 
intervalech, výsledky a aktuální závěry komunikovány se širokou odbornou veřejností. 
 

V dalším podbodu prof. Dvořák připomněl, že Rada za účelem hodnocení podle Metodiky 
2017+ ustavila Odborný orgán hodnotitelů (dále „OOH“) jako svůj odborný a poradní orgán 
podle § 35 odst. 7 zákona č. 130/2002 Sb., zákona o podpoře výzkumu, experimentálního 
vývoje a inovací. Předsedkyní OOH byla jmenována na 332. zasedání Rady dne 2. února 
2018 prof. Ing. Jitka Moravcová. Vzhledem k úmrtí prof. Moravcové je třeba, aby Rada 
navrhla některého ze svých členů, aby byl jmenován předsedou/předsedkyní OOH. 
 

Předsednictvo Rady navrhlo předsedou OOH prof. Dvořáka a tento návrh je předložen Radě 
ke schválení. 
 

Další informace se týkala Modulu 1 ve třetím roce implementace Metodiky 2017+. V roce 
2019 v Modulu 1 bude nástrojem vzdálených recenzí provedeno hodnocení vybraných 
výsledků všech typů. Pro posílení hodnocení v oblasti aplikovaných a společenských 
a humanitních věd vybere výzkumná organizace kromě těchto výsledků ještě další 
„nebibliometrizovatelné“ výsledky (max cca 5 % roční produkce). Jedná se o shodné typy 
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výsledků, které byly do Modulu 1 přihlašovány doposud, tj. o výsledky, pro které nelze použít 
bibliometrické ukazatele.  
 

Na téma nárůstu množství výsledků proběhla krátká diskuse za účasti prof. Witzanyho 
a prof. Dvořáka. 
 

Doc. Konvalinka poděkoval náměstkovi ministra školství, mládeže a tělovýchovy 
dr. Dolečkovi za vstřícnou spolupráci na materiálu „Metodika hodnocení výzkumných 
organizací v segmentu vysokých škol“ a připomněl, že zaslal k tomuto materiálu několik 
připomínek, které byly vypořádány. 
Místopředseda Rady dr. Baran shrnul, že se konečně Rada blíží k milníku, kdy bude nové 
funkční hodnocení výzkumných organizací finalizováno. 
 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje materiál Metodika hodnocení výzkumných organizací v segmentu vysokých 
škol a ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace, aby materiál pro jednání 
vlády zaslal do meziresortního připomínkového řízení, 

2. bere na vědomí informace o aktuálním průběhu hodnocení podle Metodiky 2017+, 

3. žádá Poradní orgán pro oblast společenských a humanitních věd, aby předložil svůj 
návrh na podporu hodnocení v oborech bez bibliometrické opory, 

4. navrhuje předsedovi Rady jmenovat prof. Ing. Petra Dvořáka, CSc. předsedou 
Odborného orgánu hodnotitelů,   

5. schvaluje předložený návrh na doplnění členů Odborného orgánu hodnotitelů, 

6. schvaluje předložené materiály k Modulu 1 ve třetím roce implementace Metodiky 
2017+, 

7. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace, zveřejnit výzvu k přihlašování 
výsledků do M1 ve třetím roce implementace na webových stránkách 
www.vyzkum.cz. 

A3) Návrh stanoviska Rady k Analytické zprávě o průběhu realizace skupiny 
grantových projektů excelence v základním výzkumu EXPRO a upřesnění jejich 
finančního zajištění v letech 2019 – 2022 

Zpravodaj Rady pro Grantovou agenturu ČR (dále jen „GA ČR“) prof. Jungwirth stručně 
uvedl všechny čtyři další body, týkající se GA ČR. 

Rada schválila na 345. zasedání dne 26. dubna 2019 „Návrh výdajů státního rozpočtu ČR 
na výzkum, experimentální vývoj a inovace na rok 2020 se střednědobým výhledem na léta 
2021 a 2022 a dlouhodobým výhledem do roku 2026“, kde v bodě č. 4 usnesení 
k uvedenému materiálu Rada požádala předsedkyni GA ČR, aby na 347. zasedání Rady 
předložila Analytickou zprávu o průběhu realizace skupiny grantových projektů excelence 
v základním výzkumu EXPRO a upřesnění jejich finančního zajištění v letech 2019 – 2022 
(dále jen „Zpráva“). Předložená zpráva je rozdělena na tři části, Grantové projekty excelence 
v základním výzkumu EXPRO, navýšení účelových prostředků v rozpočtu GA ČR a navýšení 
institucionálních prostředků v rozpočtu GA ČR. V souvislosti se zaslanou Zprávou Rada 
navrhuje, aby jí GA ČR poskytla některé upřesňující informace, které budou využity 
při sestavování Návrhu výdajů státního rozpočtu ČR na výzkum, experimentální vývoj 
a inovace na rok 2021 se střednědobým výhledem na léta 2022 a 2023 a dlouhodobým 
výhledem do roku 2027. 
 

http://www.vyzkum.cz/
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Na téma připomínky Ing. Palíška, kterou zaslal v rámci vnitřního připomínkového řízení 
k tomuto bodu, proběhla krátká diskuse za přispění prof. Jurajdy, doc. Konvalinky a Ing. 
Palíška. Tématem bylo doplnění stanoviska Rady k tomuto materiálu o žádost o předložení 
kvantitativní i kvalitativní analýzy výsledků GA ČR dosažených v uplynulých pěti letech. 
 

Další krátká diskuse na téma institucionálního a účelového financování GA ČR proběhla 
za účasti dr. Havlase, prof. Špičáka, prof. Jungwirtha a prof. Dvořáka. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje stanovisko k Analytické zprávě o průběhu realizace skupiny grantových 
projektů excelence v základním výzkumu EXPRO a upřesnění jejich finančního 
zajištění v letech 2019 - 2022, 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zaslat stanovisko Grantové 
agentuře České republiky. 

Prof. Jungwirth dále uvedl, že k dalším dvěma bodům 347/A4 a 347/A5 předsednictvo Rady 
doporučilo přerušení jednání a schválení stanovisek k oběma programům na dalším 
zasedání Rady. 

Předseda Rady Ing. Babiš navrhl na další zasedání Rady přizvat předsedkyni GA ČR dr. 
Valkárovou. 

A4) Návrh stanoviska Rady k Návrhu skupiny grantových projektů Grantové 
projekty POSTDOC 

Rada přerušuje jednání k tomuto bodu. 

A5) Návrh stanoviska Rady k Návrhu skupiny grantových projektů Grantové 
projekty JUNIOR STAR 

Rada přerušuje jednání k tomuto bodu. 

A6) Návrh stanoviska Rady k Návrhu na změnu skupiny grantových projektů 
Mezinárodní grantové projekty hodnocené na principu Lead Agency (LA granty) 

Prof. Jungwirth uvedl, že GA ČR zaslala Radě ke stanovisku návrh na změnu skupiny 
grantových projektů Mezinárodní grantové projekty hodnocené na principu Lead Agency (LA 
granty). Změna LA grantů je jedním z prostředků k dosažení strategických a rozvojových cílů 
GA ČR uvedených v Koncepci činnosti GA ČR na léta 2016-2020. V předloženém návrhu se 
plánuje prodloužení doby trvání LA grantů, zvýšení nákladů, rozšíření spolupráce s dalšími 
zeměmi střední Evropy a další související změny. Změna LA grantů je navržena v souvislosti 
s rozvojem mezinárodní spolupráce.  

Rada ve svém stanovisku zhodnotila obsah návrhu a vznesla k němu své připomínky 
a doporučení. Předkládaný návrh byl zaslán ke stanovisku Komisi pro hodnocení výsledků. 
Jakmile bude stanovisko Radě zasláno, Rada se jím bude zabývat na nejbližším možném 
zasedání. 
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Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. schvaluje stanovisko k Návrhu na změnu skupiny grantových projektů Mezinárodní 
grantové projekty hodnocené na principu Lead Agency (LA granty), 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zaslat stanovisko Grantové 
agentuře České republiky. 

A7) Příprava nového zákona o podpoře VaVaI 

Místopředseda Rady dr. Baran stručně informoval, že se sešla Pracovní skupina, která se 
shodla, že návrh nového zákona by měl být jednodušší než stávající zákon a že jeho 
příprava si vyžádá minimálně rok času. Současně poděkoval za vstřícnou spolupráci 
Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy. 

Ing. Bízková upřesnila, že věcný záměr by měl být již na podzim a paragrafové znění 
do konce roku 2019. Protože je třeba urychleně řešit debyrokratizaci vědy, bylo by to možné 
vyřešit další novelou stávajícího zákona. 

Dr. Baran doplnil, že během letních měsíců bude vyjasněno zda bude stačit novela nebo se 
bude čekat až na nový zákon. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí informaci o přípravě nového zákona o podpoře výzkumu, vývoje 
a inovací, 

2. ukládá předsednictvu Rady předložit na 348. zasedání Rady výchozí rámec 
pro přípravu věcného záměru zákona o podpoře výzkumu, vývoje a inovací. 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Termíny zasedání Rady v roce 2020 

Každoročně Rada schvaluje harmonogram svých zasedání pro příští kalendářní rok. Z tohoto 
důvodu byl předložen s předstihem návrh termínů zasedání v roce 2020. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje termíny svých zasedání v roce 2020. 

B2) Návrh úprav IS VaVaI verze 2.7.1 

V návaznosti na materiál „Plnění Koncepce IS VaVaI na období 2016 až 2020 a jeho další 
rozvoj“ schválený dne 23. ledna 2019 na 342. zasedání Rady a v souladu s podněty 
poskytovatelů podpory a potřebami dalších uživatelů IS VaVaI, byl Radě předložen návrh 
úprav IS VaVaI verze 2.7.1. Termín implementace těchto úprav na produkční server byl 
stanoven na 28. července 2019.  

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 
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Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje návrh úprav IS VaVaI verze 2.7.1, 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace realizovat úpravy IS VaVaI 
dle schváleného harmonogramu. 

B3) Návrh stanoviska Rady k Strategickému rámci rozvoje péče o zdraví v České 
republice do roku 2030 

Strategický rámec rozvoje péče o zdraví v České republice do roku 2030 „Strategický rámec 
zdraví“ byl předložen Radě Ministerstvem zdravotnictví. Rada ve svém stanovisku 
k předloženému materiálu uplatňuje sedm připomínek, po jejich zapracování Rada 
doporučuje ministru zdravotnictví materiál předložit na jednání vlády. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje stanovisko k Strategickému rámci rozvoje péče o zdraví v České republice 
do roku 2030, 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zaslat stanovisko Ministerstvu 
zdravotnictví. 

B4) Pověření předsednictva Rady jednat v rozsahu kompetencí Rady v měsících 
červenci a srpnu 2019 

Rada každoročně pověřuje dle svého Statutu předsednictvo Rady vyřizováním neodkladných 
záležitostí v době mezi zasedáními Rady. Dle článku č. 4 odstavce 3 Jednacího řádu Rady 
„V průběhu měsíců července a srpna je předsednictvo pověřeno jednat v rozsahu 
kompetencí Rady, jednání se koná zpravidla jedenkrát za měsíc, termíny jednání jsou 
stanoveny předsednictvem“. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. pověřuje předsednictvo Rady v průběhu měsíců července a srpna 2019 jednat 
v rozsahu kompetencí Rady,  

2. žádá předsednictvo Rady, aby na 348. zasedání Rady dne 6. září 2019 podalo 
zprávu o proběhlých jednáních během tohoto období. 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Velké výzkumné infrastruktury – výstupy prací pracovní skupiny 

C2) Informace o činnosti Pracovní skupiny k aktualizaci Národní politiky výzkumu, 
vývoje a inovací 

C3) Informace o výhradní dedikaci výsledků v projektech podpořených v programu 
účelové podpory Ministerstva zdravotnictví 

C4) Vyhlášení výzvy k nominacím na Cenu Františka Běhounka za rok 2019 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 
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Usnesení: 

Rada bere na vědomí body pro informaci. 
 
D) RŮZNÉ 

Do bodu Různé informoval místopředseda Rady dr. Baran, že další jednání Pracovní skupiny 
pro debyrokratizaci vědy a výzkumu proběhne dne 15. července od 10:30 hodin 
na Ministerstvu dopravy. 

Dalším příspěvkem do bodu Různé byl návrh prof. Jungwirtha na založení poradního orgánu 
Rady, který se bude zabývat problematikou změn klimatu. Změna klimatu je určujícím 
problémem naší doby a nyní je rozhodujícím okamžikem něco udělat. Tímto tématem se 
Rada dosud nezabývala a je proto nutné, aby se mohla k tomuto celosvětovému problému 
vyjadřovat. 

Předseda Rady Ing. Babiš uvedl, že Česká republika podepsala Pařížskou dohodu, 
v návaznosti na Rámcovou úmluvu OSN o změně klimatu, která má omezit emise 
skleníkových plynů po roku 2020. Dále uvedl, že se návazně účastní 23. září 2019 summitu 
o klimatických opatřeních (UN Climate Action Summit 2019) v New Yorku, který svolal 
generální tajemník OSN António Guterres, s cílem podpořit ambice a urychlit kroky 
k provedení Pařížské dohody o změně klimatu.  

S návrhem na založení poradního orgánu Rady souhlasil a navrhl jmenovat hlavním 
zpravodajem pro tuto problematiku prof. Jungwirtha. Uvedl dále, že by bylo vhodné, aby byla 
komise brzy sestavena a sešla se v nejbližší době. Pomohla by tak připravit vstupy 
na přípravu podkladů na zářijový summit. 
 

Dodatečně bylo na jednání předsednictva Rady dne 2. července 2019 navrženo usnesení 
k tomuto tématu. Doplněný návrh usnesení k bodu 347/D1 byl rozeslán členům Rady per rollam 
k vyjádření. 

D1) Návrh na založení nového poradního orgánu Rady 

Ve stanoveném termínu svůj souhlas se zněním a doplněním návrhu usnesení k bodu 347/D1 
vyjádřilo 13 členů Rady, 1 člen souhlasil s doplněním, ale v upraveném znění, 1 člen Rady se 
zdržel hlasování. Hlasování je dle Jednacího řádu Rady platné. 

Usnesení: 

Rada  

1. schvaluje návrh prof. Jungwirtha na zřízení Komise pro problematiku klimatu, jako 
poradního orgánu Rady, 

 

2. jmenuje prof. Jungwirtha zpravodajem Rady pro tuto komisi, 
 

3. ukládá zpravodaji Rady navrhnout dopis, který bude zaslán vybraným organizacím 
s žádostí o nominace odborníků do Komise pro problematiku klimatu. 

 
Doc. Konvalinka informoval v bodě Různé, že Univerzita Karlova a Masarykova univerzita 
byly vybrány do Evropské univerzitní aliance, v které je také Univerzita v Heidelbergu, 
Sorbonna, Varšavská univerzita a Univerzita v Kodani a v Miláně. Bude tak vytvořena nová 
kvalita spolupráce ve výuce, vzdělávání, výzkumu a správě. 
 
Protože do bodu Různé nebyly žádné další příspěvky, předseda Rady Ing. Babiš ukončil 
347. zasedání Rady. 

Zapsala: Ing. Bártová                                         Schválil: 1. místopředseda Rady prof. Dvořák 

https://cs.wikipedia.org/wiki/R%C3%A1mcov%C3%A1_%C3%BAmluva_OSN_o_zm%C4%9Bn%C4%9B_klimatu

